

# ပာင်သပ်းလီင်;စာပ်, ဂေ့ရှုမ်းသင်းလင်းရှုးလင်းဆေးတံး

ဝမ်းထိ 16/07/2014

ဂူမ်းဝါမ်းဆွဲလိုင်;တံးပွတ်းကွက်,ခူင်း တုန်းယွမ်းရှုးဂိုတ်းယိုတ်းလွင်းစုတ်းစမ်းကမ်းမီးလွင်းလုသုမ်းလူင်လါင် မိုဝ်းဆံ. ဂေ့ရှုမ်းသင်းလင်းရှုးလင်းဆေးတံးလု; ဂူမ်းဝါမ်းလိုင်;တုမ်းတိုဝ်. လတ်းပာင်သပ်းလီင်;စာပ်,တီး ဝီင်း တုမ်းတီး ပိုဝ်းတု,တုန်းယွမ်းရှုးဂိုတ်းယိုတ်းကမ်းစုတ်းစမ်းဆွဲမိုင်းလီမ်း လိုင်;တံးပွတ်းကွက်, ကမ်းမီးလွင်းတုမ်း တိုဝ်. ဆွဲပိုမ်း.တီးရှုမ်း.ရှိုင်းဆမ်း.ဂမ်းလီဝ်။

တင်းစတ, ပီ 2007 မးခွမ်,ပဆီ, စုတ်းစမ်း 10 ပံးစုတ်းထီဂ်,လွံယု.ကပ်စမ်းတီး “လွံစမ်း” တါင်းကွက်, ဂိုင်, လေးဝီင်းတုးလိုင်, လေးဝီင်းတုးစီးလီဂ်းမးယု,ယပ်.။ ခွမ်,ပဆီ,စပ် စုတ်းစမ်းမး ယု.ရှုမ်း. လိမ် လွံ တါင်း ရှုင်း မီးမွက်; 11 လက်းပမ်း,ရှပ်;လု; လွံ.တိုဝ်းဆမ်း.ယု.စုမ်း/ စီမ်,မီး,ခိုဝ်, ကမ်းမီးရှုင်း.ရှုမ်း.ရှိုင်းသေ သေးကပ်စမ်းယု.။ လွင်းတါမ်းမးမမ်း ရှိုတ်းရှုးရှုးဆေးတီးလိမ် တီးရှိုတ်းရှုးဂိုတ်းကမ်းဝါမ်းတုန်းတါင်းယပ်,ဗိုတ်,၊ စီးလိမ် စုတ်းစမ်း စလု; ဆမ်း.ရှုင်း.ယု.စီမ်,မီး,ခိုဝ်, ဆမ်း.လံးစပ်;လွမ်း.စမ်း.ဆမ်း.။ စပ်;ဆွဲတုင်းဆေး ထုမ်ပိတ်းတီးလိမ် တီးရှိုတ်းရှုး ဂိုတ်း ဂူမ်းဝါမ်းယု,ယပ်.။ ဂူမ်းဝါမ်းသွင်ဝါမ်း ဆေးရှုးလိုင်;စလု; ဝီင်းမဆေး, ရှပ်ဂူမ်းမွက်; 340 ကမ်း ယု,ရှိုမ်းလမ် ဆမ်း. တုန်းတါင်းယပ်,ဗိုတ်,ဂပ်.ဂိုမ်းလိုင်;ရှိုင်းတေ.တေ.။

မိုဝ်းလီဝ်စမ်းဆမ်း.စမ်းကမ်းဂူမ်းဝါမ်းပိုင်;ဂိုင်လွံ.တိုဝ်းမးပီယပ်းစာပ်;ရှိုင်းဆမ်း.ဂေ့; ယွမ်း.ပိုဝ်းစီးလိမ်စုတ်းစမ်း ဆမ်း.လံးလွင်းမးထုမ်းစလု; ရှိုတ်းရှုးစမ်းဆမ်း.စမ်းတိုမ်းမးတေ.တေ.ဝုးဝုး ဂူမ်းကမ်း,ဂးယံးပိမ်းပိမ်းရှုင်း.ယွမ်း. ခွမ်,ပဆီ,စပ် လွံ. ယု စီမ်,မီး,ခိုဝ်, သေးကပ်စမ်းဆမ်း.ဆမ်း.ယပ်.။ လွမ်းဆေးစလု;သုမ်းရှုးဂေ့; လုဂံ ကမ်း,လိုင်; ဗိုတ်,သင်၊ လိုဝ်း ဗိုတ်,ဂေ့; ယွမ်း.လုးဆမ်း.ရှုင်း.စလု;ကမ်း,လိုင်;ယိုတ်းယို, မုမ်းမွံ,ကွက်,ခိုမ်းလံး; သေ တံးပိတ်း လံးလံး။ သတ်းလီင်. ဂူမ်းဝါမ်းလိုင်;ပိမ်း မူ မု ပု ဝိုင်း ရှုး ဂေ့;ဂိုမ်းလုးဆမ်း.ရှုင်း.သေတံး လုက်;ကွမ်း,ဂူမ်းဝါမ်း ဂူမ်းသုမ်းဂေ့; ပိမ်းစုမ်းပိမ်းယံး လပ်းပုးတါင်းပိမ်းကမ်းရှုမ်းယပ်, တါင်,လိုင်;ထီင်း။ ဗူးရှုမ်းဆေးရှိုမ်းဂေ့; ရှပ်; ကမ်း,လိုင်;မီးလံးလံး;သင်မိုမ်းဂပ်,ယပ်.စလု; ကမ်း,လိုင်;သိုဝ်,ဂမ်.ထီမ်လုက်;လိုင်;စပ်;ရှုမ်း.ရှိုမ်းသေ လံးကပ် လုက်;လိုင်; ကွက်,ရှုမ်း.ရှိုမ်းဂေ့;မီး၊ ဂူမ်းဆုမ်း,မာင်လိုင်;ဂေ့;လံး;ကွက်,ရှုးရှိုတ်းကမ်းတါင်,ဝါမ်းတါင်,မိုင်း။ ယွမ်း.လွင်းစုတ်းစမ်းသေ ပိမ်းရှုး,လိုင်.ဆံဆံ. ဂူမ်းဝါမ်းလံး;ဂးသံးတံးတီးစုမ်း,ပဆီ,စပ်ကိတ်းကွတ်းဂူမ်း။

လံးတွမ် ဂူမ်းဝါမ်းဆေးရှုးလိုင်;ဂေ့.ဆိုင်;လတ်းဝုး “ဆေးစုးဆံ.ကမ်း,လိုင်;ရှိုတ်းဂိုမ်းမးသွင်ပီယပ်. ရှပ်;ဝုး ကမ်း,မီးဆမ်း.သု,ဆေး ယွမ်း.လွင်းစုတ်းစမ်းဆံ.ယပ်.” ဝုးဆံ။

လံးသိုင် ဂေ့.ကမ်းဆေးမမ်းတုမ်း.တိုဝ်.ရှိုင်းထီင်းဂေ့.ဆိုင်;လတ်းဝုး “ပေးကမ်း,မီးဆေးဂေ့; ရှပ်;လိုင်,ကိတ်း ဂူမ်း.ယပ်.” ဆံ။

တွမ်းတု,တေဂိုတ်းလွင်းစုတ်းစမ်းဆံ. ဂူမ်းဝါမ်းလံး;တါင်,လီဂ်;ထိုင်လင်းဆေးတီးစပ်သေ ဆွဲဂိုင်လိုင်;ဆေး,ပရိုင်, ပုမ်း.မးဆံ. လိုင်;ပွင်လိုင်;မိုင်းတံး လံး;သင်,လုင်းလုင်းလင်းဆေးတီးဆွဲပိုမ်း.တီး ရှုးသင်,ခွမ်,ပဆီ,စုတ်းစမ်း စပ်ဂိုတ်း

ဝံ့. လူဝိုင်းစားယူမှု၊ ဂူလှိုင်းဂျား လွင်းစုတ်းစမ်းဆံ့.ကမ်,ဂိုတ်းဂူလှိုင်းကမ်,ဂျား ဗွမ်,ပဆီ,စပ်ယင်းရှုတင်းတျ,မိပ်,ဆီဂ်း  
ရှိုးဂူဆီးဝါဆီးထွမ်ခိုဆီး ဖေးတုဂ်းယွမ်းစပ်ဆဆံ့.ထီင်းလူးဂွမ်,။

ဂွပ်းဆဆံ့ ဂူဆီးဝါဆီးလှိုင်းတုမ်.တိုပ်.လေး; ဂျေရှုမ်းသင်းလင်းရှိုးလင်းဆေးတီးရှင်းစားလံးတင်, ဖေးတုဂ်းယွမ်း  
ရှင်းထိုင်သဖေးမိုင်းတီး လွမ်းဆင်,ပးတုးဆံ့.

1. ရှိုးဂိုတ်းယိုတ်းလွင်းစုတ်းစမ်းဆီးပိုဆံ့.တီးမိုင်းလီဆီးတင်းသီင်းဂမ်းလီပ်လေး; ပူတ်းထွမ်ကပ်ရှိုင်းစုတ်းစမ်း  
ပွဂ်းမိုင်းခိုဆီးတင်းမူတ်း
2. ရှိုးစမ်းဂုမ်းလုမ်းလျးပဆံ့ ဗျာင်ရှင်း; ဂေးဆမ်.စမ်း ရှိုးခိုဆီးလီမိုဆပ်ဂ်းဂပ်,ပိုင်ဂပ်,
3. ရှိုးသီးတီးဆီးပဆံ့ဂျားတီးလိမ်တုင်းဆေး ကဆံ့လံးလုသုမ်းယွမ်.ထင်စမ်းဆဆံ့.ရှိုင်း,ဂျားရှိုင်း,ရှုပ်

သင်တုးရှိုးရှူး.ဖေးမုဆီးထီင်း ကမ်,ဆဆံ့ရှိုးလံးပွပ်ပိပ်ဂိုပ်,ဂပ်းရှုပ်ယွမ်းလွင်းတုမ်.တိုပ်.ယွမ်.ဂမ်းစုတ်းလိုင် စီဆီးတေး  
ဂပ်းသိုပ်,တီး ဂ်းမေးလ် [shanfarmers@gmail.com](mailto:shanfarmers@gmail.com) ကမ်,ဆဆံ့စပ်းတုလှိုင်း တီးပိပ်.သံ့.  
www.shanhumanrights.org ဂေးလံးယူ,စား။

တီးဂပ်းသိုပ်,တျ,ဖူးတီးစမ်းစပ်,	ဆင်းလျး	မံ့ဖူဆီး	+95 949-257194	( ဗျာ်,မာဆီး)
	လံးဆမ်,	မံ့ဖူဆီး	+95 925-084-1617	( ဗျာ်,တီး)